
commissievergadering 15 september 2021 

 

betreft: inspraak commissievergadering onderwerp duurzaamheid, het aanbieden van de petitie 

'Geen zonnepark aan de Eltenseweg in Lobith' 

 

Geachte commissieleden, 

 

Gemeente Zevenaar is voornemens een vergunning te verstrekken voor een drijvend zonnepark op 

locatie Carvium Novum in Lobith. De initiatiefnemers zijn Wezendonk Zand & Grind BV, de 

grondeigenaar en Wiek-II, een partij die grootschalige projecten omtrent hernieuwbare energie 

ontwikkelt. 

 

Bestemmingsplan Carvium Novum 

In 2010 is het huidige bestemmingsplan ‘Carvium Novum’ van kracht geworden, daarin is 

beschreven dat natuur en recreatie ontwikkeld moet worden met kernkwaliteiten ‘natuur en open 

landschap’. Daarbij dient een toeristentrekker te worden ontwikkeld met als resultaat een 

economische impuls voor de kern van Lobith, meer economische activiteit in Tolkamer en 

bovendien werkgelegenheid. 

 

Ontgrondingsvergunning 

De ontgrondingsvergunning uit 2011 (zaaknummer 2008-012474) is verstrekt op voorwaarde dat de 

ontgronding van het gebied gelijke tred zou houden met de ontwikkeling van een economische 

invulling waar lokaal van zou worden geprofiteerd. Recreanten zien nog altijd borden aan het begin 

van het fietspad met een voorstelling van zaken die afgezien van een fietspad en redoute in meer 

dan een decennium nog altijd niet tot stand zijn gekomen. 

 

Plannen drijvend zonnepark 

In mei 2020 werd in de Gelderlander door de initiatiefnemers aangekondigd dat er plannen waren 

voor 5 drijvende zonne-eilanden. Daarna werd een bericht gepubliceerd dat er groen licht zou zijn 

voor het project en vervolgens werd in februari de eerste online bijeenkomst gehouden onder de 

naam ‘Burgers Geven Energie’. In die periode is aardig wat reuring ontstaan, mensen hebben zich 

op social media over de plannen uitgesproken en ik ben een petitie gestart.  

 

Petitie 

De petitie 'Geen zonnepark aan de Eltenseweg in Lobith' is bedoeld om te meten of er veel mensen 

in de omgeving van Carvium Novum wonen die de plannen voor het drijvende zonnepark geen 

goed idee vinden, omdat mede door berichtgeving in lokale en landelijke media duidelijk werd dat 

er grote weerstand bestaat tegen het plaatsen van pv-installaties op landbouwgrond of in de natuur.  

Enkele van de vragen die mensen bezig houden zijn:  

• Wat is er eigenlijk gebeurd met de plannen voor een speelpark die ons waren voorgesteld? 

• Zou met de ontwikkeling van recreatie niet een economische impuls aan Lobith en Tolkamer 

worden gegeven?  

• Zou de plas niet een mooi stukje natuur worden met allerlei vogelsoorten en een plek waar 

de bever en otter zich thuis zouden voelen?  

• Wat betekent oppervlakken aan zonnepanelen voor het zicht op de plas en kunnen we last 

krijgen van reflectie van de zon? 

 

 handtekeningen 

 De petitie met titel ‘Geen zonnepark aan de Eltenseweg in Lobith’ was vanmorgen 734 keer 

 getekend. Dat moet een duidelijk signaal zijn aan gemeente Zevenaar en initiatiefnemers van 

 het drijvende zonnepark, die zouden zich met dit aantal toch eens achter de oren moeten 



 krabben. Grote oppervlakken zonnepanelen op water bestemd voor recreatie, bevordert de 

 beleving van het gebied absoluut niet. 

 

 constateringen 

 ruimtelijke bezwaren 

 Het vrije zicht  

 Hiermee wordt gerefereerd aan één van de kernwaarden van het huidige bestemmingsplan 

 en dat is ‘open landschap’. Het was nooit de bedoeling dat min of meer permanent drijvende 

 constructies op het water zouden komen, daarmee verdwijnt het zicht op het water en de 

 dieren die zich er ophouden. Bovendien zijn redoutes aangelegd om de Romeinse Limes in 

 het landschap naar voren te brengen. 

 De verkeersveiligheid 

 Aan de oostzijde van de plas is het goed denkbaar dat reflectie van zonlicht op de 

 panelen hinderlijk kan zijn voor fietsers en wandelaars aan de westkant is veel verkeer op de 

 Eltenseweg die er in de zomermaanden last van kan hebben. Er is wel bekeken of 

 verblinding op kan treden, maar de impact van ‘discomfort glare’ zoals dat wordt genoemd, 

 is in het geheel niet onderzocht. Daarmee is een nadelig effect op verkeer en omwonenden 

 niet uit te sluiten. 

 De ecologische impact 

 De heer P. Verdonschot professor aan Universiteit Wageningen is daar helder over: De 

 gevolgen van een drijvend pv-systeem zijn met onze beperkte kennis nog niet te overzien. 

 Exly et al. schreven in 2019: “De extreme aard van de respons voor bepaalde combinaties 

 van windsnelheid en zoninstraling resulteert in effecten die vergelijkbaar kan zijn met, of 

 belangrijker is dan, klimaatverandering.” 

 Een selecte groep belanghebbenden 

 Ik denk dat ik voor veel mensen spreek als ik zeg dat het er alle schijn van heeft dat het 

 project drijvend zonnepark over de ruggen van veel mensen gaat. Voor de initiatiefnemers is 

 heel veel subsidie binnen te halen, terwijl de lokale bevolking daar niet of nauwelijks van 

 profiteert. 

 

Conclusie 

Er kan gesteld worden dat er nauwelijks draagvlak is voor het drijvende zonnepark, de 

initiatiefnemers hebben aangegeven, maar niet aangetoond dat die er wel zou zijn. Mensen blijken 

natuur en hun omgeving te willen beschermen. De Ontwerpomgevingsvergunning is van een 

schokkende onzorgvuldigheid en getuigt op heel veel punten niet van een goede ruimtelijke ordening. 

 

• De geanonimiseerde versie van de zienswijze van de bewoners van Eltenseweg 10 wordt 

morgen door de griffie verstrekt. 

• De petitie ‘Geen zonnepark aan de Eltenseweg in Lobith’ is aangeboden aan het college van 

B&W en te bekijken via onderstaande link: 

 https://petities.nl/petitions/geen-zonnepark-aan-de-eltenseweg-in-lobith?locale=nl 

 

 

Bedankt voor uw aandacht. 

 

Emiel Stuyt 

https://petities.nl/petitions/geen-zonnepark-aan-de-eltenseweg-in-lobith?locale=nl

